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ορισµένες περιπτώσεις ευρέως χρη-
σιµοποιούµενων φαρµάκων η µείω-
ση φτάνει το 85%. 

Ενδεικτικά, η τιµή γνωστού ελλη-
νικού φαρµάκου για τη χοληστερί-
νη έχει µειωθεί κατά 80% από το 
2014, φτάνοντας σήµερα στα 2,13 
ευρώ. Αντίστοιχες είναι, πλέον, οι τι-
µές µιας σειράς ελληνικών φαρµάκων 
για τη γαστροπροστασία, την υπέρ-
ταση, την αντιβίωση και άλλων. Το 
ίδιο διάστηµα, οι τιµές των ακριβότε-
ρων εισαγόµενων σκευασµάτων µει-
ώθηκαν µεν, αλλά σε σηµαντικά µι-
κρότερο βαθµό. Η εικόνα αυτή οδη-
γεί στο συµπέρασµα πως οι συνεχείς 
ανατιµολογήσεις εστιάζουν δυσανά-
λογα και καταχρηστικά στα ήδη φθη-
νά γενόσηµα σκευάσµατα. 

Φαρμακοβιομηχανία: Οι νέες 
τιμές εξοντώνουν την παραγωγή

Η ελληνική φαρµακοβιοµηχανία 
είναι ένας από τους πιο δυναµι-
κούς εξαγωγικούς κλάδους της 
ελληνικής οικονοµίας. Παράγει γε-
νόσηµα φάρµακα, ασφαλή και δο-
κιµασµένα επί σειρά ετών, τα οποία 
εµπιστεύονται ιατροί και ασθενείς σε 
140 χώρες, όπου εξάγονται. 

Παρότι τα φάρµακα αυτά είναι ση-
µαντικά οικονοµικότερα των αντίστοι-
χων εισαγόµενων «πρωτοτύπων», το 
υπουργείο Υγείας επιβάλλει συνε-
χείς οριζόντιες µειώσεις τιµών, που, 
όπως αναφέρουν οι Έλληνες παρα-
γωγοί, επιβαρύνουν δυσανάλογα τα 
σκευάσµατα της ελληνικής παραγω-
γής. Τα τελευταία 7 έτη οι τιµές των 
ελληνικών γενοσήµων έχουν µειω-
θεί µεσοσταθµικά κατά 65%, ενώ σε 

Στελέχη της αγοράς 
κάνουν λόγο για 
την πιο στρεβλή 
ανατιµολόγηση των 
τελευταίων ετών, 
η οποία εστιάζει και 
πάλι µόνο στις τιµές 
των οικονοµικών 
ελληνικών 
φαρµάκων

Κίνδυνος αποσύρσεων
Η τιµολογιακή πίεση που ασκεί-

ται κυρίως στην ελληνική φαρµακο-
βιοµηχανία αναµένεται να οδηγήσει 
σε αναγκαστική απόσυρση από 
την αγορά ορισµένων φαρµάκων 
των οποίων η παραγωγή καθίστα-
ται ασύµφορη. Αυτά θα χρειαστεί να 
αντικατασταθούν από άλλα, ακριβό-
τερα φάρµακα, επιβαρύνοντας τόσο 
το σύστηµα υγείας και τα Ταµεία όσο 
και τους ίδιους τους ασθενείς. 

∆εδοµένου ότι ο ετήσιος προϋπο-
λογισµός του ΕΟΠΥΥ για τα φάρµα-
κα είναι «κλειστός» και, άρα, η δαπά-
νη δεν γίνεται να ξεπεράσει το προ-
καθορισµένο ποσό, η απουσία οι-
κονοµικών φαρµάκων από το σύ-
στηµα θα αναγκάσει το ∆ηµόσιο να 
καλύψει µε λιγότερα φάρµακα λιγό-
τερους ασθενείς. 

Είναι προφανές, όπως αναφέρουν 
παράγοντες του κλάδου, ότι η επιλο-
γή της περιστολής της δηµόσιας φαρ-
µακευτικής δαπάνης µέσω συνεχών 
ανατιµολογήσεων είναι στρεβλή και 
ατελέσφορη. Όχι µόνο δεν παράγει 
εξοικονοµήσεις για το δηµόσιο σύστη-
µα υγείας µεσοπρόθεσµα, αλλά κα-
τευθύνει ουσιαστικά τη δαπάνη προς 
τα ακριβότερα εισαγόµενα σκευάσµα-
τα και υπονοµεύει το µέλλον της ελ-
ληνικής παραγωγής. 

∆υστυχώς, όµως, οι ευθύνες για 
την εξέλιξη αυτή βαρύνουν τις δια-
δοχικές κυβερνήσεις των τελευταί-
ων ετών, οι οποίες, λειτουργώντας 
σε καθεστώς στενής επιτροπείας εκ 
µέρους των «θεσµών», αδυνατούν 
να διαµορφώσουν µια εθνική φαρ-
µακευτική πολιτική και να λάβουν τα 
απαραίτητα διαρθρωτικά µέτρα που 
θα οδηγήσουν σε πραγµατικές εξοι-
κονοµήσεις µεσοπρόθεσµα. 

Μ
ε την ολοκλήρωση της 
12ης συνεχούς ανα-
τιµολόγησης των τε-
λευταίων 7 ετών, στην 

οποία προχώρησε το υπουργείο Υγεί-
ας, 2.480 γενόσηµα φάρµακα ελ-
ληνικής παραγωγής θα διατίθενται 
πλέον σε χονδρικές τιµές χαµηλό-
τερες των 3 ευρώ. Αυτό αναφέρουν 
στο «Κ» στελέχη της ελληνικής φαρ-
µακοβιοµηχανίας, εκφράζοντας έντο-
νη ανησυχία για το µέλλον της αγο-
ράς και της εγχώριας παραγωγής.

Τα αποτελέσµατα από τις αλλεπάλ-
ληλες µειώσεις τιµών δεν θα αργή-
σουν να φανούν στην πράξη. Η 
εφαρµογή του νέου ∆ελτίου Τιµών 
χαρακτηρίζεται «εξοντωτική» για 
την εγχώρια φαρµακοβιοµηχανία 
και αναµένεται να οδηγήσει σε παύ-
ση της κυκλοφορίας µιας σειράς δο-
κιµασµένων και αξιόπιστων φαρµά-
κων, των οποίων η παραγωγή, λόγω 
ειδικών ποιοτικών προδιαγραφών, 
καθίσταται πλέον ασύµφορη. 

Οριζόντια τα µέτρα
Όπως αναφέρουν παράγοντες της 

αγοράς, η πολιτική περιορισµού της 
δηµόσιας φαρµακευτικής δαπάνης 
των τελευταίων ετών έχει στηριχθεί 
σχεδόν αποκλειστικά σε οριζόντιες 
µειώσεις τιµών και υποχρεωτικές εκ-
πτώσεις, ενώ η όποια υπέρβαση του 
προϋπολογισµού του ΕΟΠΥΥ καλύ-
πτεται υποχρεωτικά από τις φαρµα-
κευτικές εταιρείες. 

Τα µέτρα αυτά έχουν οδηγήσει 
σε αδιέξοδο τις ελληνικές εταιρείες 
παραγωγής φαρµάκου, οι οποίες κα-
ταγγέλλουν σε κάθε ευκαιρία τις κα-
ταστροφικές συνέπειες για τον κλά-
δο και τις επιπτώσεις στην ελληνική 
οικονοµία ευρύτερα.

Η δαπάνη στα φάρµακα δεν εξαρτάται µόνο από τις τιµές
n Η ΦΑΡΜΑΚΟΒΙΟΜΗΧΑΝΊΑ ΈΧΕΙ ΖΗΤΉΣΕΙ επα-
νειληµµένως την εφαρµογή διαρθρωτικών 
αλλαγών για τη συγκράτηση της δαπάνης µε 
βιώσιµο τρόπο, µε έµφαση στην ορθή χρήση 
των φαρµάκων. Οι αλλαγές περιλαµβάνουν 
την καθιέρωση θεραπευτικών πρωτοκόλ-
λων και τη διενέργεια ουσιαστικών ελέγχων 
στον όγκο και στο περιεχόµενο της συντα-
γογράφησης, καθώς και πρόβλεψη κινήτρων 
σε ιατρούς, φαρµακοποιούς για τη χρήση οι-
κονοµικότερων θεραπειών. 

Άλλωστε, σηµειώνουν, η δαπάνη στα 

φάρµακα δεν εξαρτάται µόνο από τις τι-
µές. Είναι χαρακτηριστικό ότι κατά την πε-
ρίοδο µεταξύ 2014 και 2016 ο αριθµός 
των συνταγών που εκδόθηκαν αυξήθηκε 
κατά 12%. 

Παράλληλα, παρατηρείται µια αναίτια υπο-
κατάσταση αποτελεσµατικών, οικονοµικών 
φαρµάκων από νεότερα ακριβότερα, χωρίς 
αξιολόγηση της σχέσης κόστους και θερα-
πευτικού οφέλους για τον ασθενή. Αυτά είναι 
φαινόµενα που πρέπει να αντιµετωπιστούν 
άµεσα στο πλαίσιο µιας εθνικής φαρµακευ-

τικής πολιτικής µε πρωταρχικό στόχο την κα-
θολική κάλυψη των φαρµακευτικών ανα-
γκών του πληθυσµού και όχι απλώς τον πε-
ριορισµό της δαπάνης. 

Η εφαρµογή ουσιαστικών µεταρρυθµίσε-
ων είναι ο µόνος τρόπος για να σταµατήσουν 
οι στρεβλές και κοντόφθαλµες εισπρακτικές 
πολιτικές στον χώρο του φαρµάκου, οι οποίες 
οδηγούν σε συρρίκνωση την ελληνική φαρ-
µακοβιοµηχανία. Έναν κλάδο που, εν µέσω 
της πολυετούς κρίσης και παρά τις αντίξοες 
συνθήκες, διατήρησε την παραγωγή και 

τις θέσεις εργασίας υψηλής εξειδίκευ-
σης στην Ελλάδα, µε σηµαντική προστιθέ-
µενη αξία για την ελληνική οικονοµία. Οι εκ-
πρόσωποι του κλάδου τονίζουν σε κάθε ευ-
καιρία τις καταστροφικές επιπτώσεις των τυ-
φλών ανατιµολογήσεων, που θέτουν εν αµ-
φιβόλω την επιβίωσή του, και καλούν την 
Πολιτεία να υιοθετήσει µια συνολική ανα-
πτυξιακή πολιτική για τη φαρµακοβιοµηχα-
νία, µε όφελος για την ελληνική παραγωγή, 
τα ασφαλιστικά ταµεία, αλλά πρωτίστως για 
τους Έλληνες ασθενείς.


